
BESLUITENLIJST 

Besluitenlijst van vergadering Commissie Samenleving, gehouden op datum 12-01-2017. 

Tijd: 19.30  uur 
Locatie: MBG024 
Voorzitter: J. Stam 
Commissiegriffier: K. Zwakman 

 
Aanwezig: 
CDA: E. van den Bosch, C. Selders 
GB: J. van IJzerloo 
D66: Y. Nijsingh, L. Vogelenzang 
PvdA: E. Meester 
VVD: K. Nederhoff, M. de Vries 
PW2010: A. van der Geest, T. Steenbergen 
CU: S. Visser 
GL: A. van Berkel 
BAMM: A. Groot 
 
Afwezig:  fractie PWF 
 
Voorzitter: J. Stam 
Commissiesecretaris: K. Zwakman 
Portefeuillehouder: J. Fit  (ag pnt 08 en 09), H. Nederpelt (ag pnt 10 t/m 13) 
Ambtelijke ondersteuning:   09: D. Wering;  10t/m12: S. Akka, G. Paulissen, M. Siksma 
 
08 Taalhuis: mevr. M. Woudenberg (coördinator St  Taalhuis)  
 
AGENDA 

01 Opening (samen met Commissie ruimte en B&M, voorzitter A. Schouten) 
 

02 Aanbieden afwegingsrapport de Zeehoek (IVR-16-04721) (portefeuillehouder H. 
Tigges) 
Zie verslag Commissie ruimte d.d. 12 januari 2017 
 

03 Vaststelling agenda (voorzitter J. Stam) 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

04 Spreekrecht art. 15 Verordening op de raadscommissies gemeente Medemblik 2014 
Er hebben zich geen insprekers aangemeld. 
 

05 Vaststellen samenvatting commissie samenleving d.d. 17 november 2016 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
 

06 Toezeggingenlijst en motielijst 



Mevr. Selders verzoekt de motie met betrekking tot de toegankelijkheid openbare 
gebouwen aan te houden, omdat niet duidelijk is op welke wijze de raad betrokken 
blijft bij het vervolg. De commissie stemt in. 
 
 

07 Actieve informatie college 
Wethouder Fit informeert de commissie als volgt: 
- Nu het RIVM heeft aangegeven dat de rubberkorrels geen gezondheidsrisico’s 
hebben, worden niet direct maatregelen genomen. De fabrikanten onderzoeken 
alternatieven. Eventuele alternatieven  worden betrokken bij de keuze voor het 
kunstgrasveld voor Spartanen, binnen het beschikbare budget. Op een vraag van D66 
antwoordt de wethouder dat bij de materiaalkeuze ook gelet wordt op (de kosten 
van) het onderhoud. 
- Over de afronding van het  Integraal Onderwijs Huisvestingsprogramma (IHP) vindt 
eind januari bestuurlijk overleg plaats. Op verzoek van de raad wordt hierin ook de 
aanvraag Jozefschool meegenomen. Verwacht wordt dat het IHP begin maart aan de 
raad wordt aangeboden. Indien geen bestuurlijke overeenstemming wordt bereikt 
zal de raad nader geïnformeerd worden. Op een vraag van de VVD antwoordt de 
wethouder dat de Jozefschool recht heeft op permanente uitbreiding, maar dat de 
school na overleg akkoord is met semi-permanente uitbreiding.    
- De overname van Delta Lloyd door de Nationale Nederlanden Groep kan gevolgen 
hebben voor de sponsoring van de regatta.  Er is overleg met alle betrokkenen om 
alles in het werk te stellen de financiering van de regatta veilig te stellen. 
- Zoals bekend streeft het samenwerkingsverband van primair en voortgezet 
onderwijs West-Friesland naar passend onderwijs voor moeilijk lerende leerlingen, 
zoveel mogelijk binnen het reguliere onderwijs binnen West-Friesland. Er blijkt nu 
een toename van uitstroom van leerlingen voor speciaal voortgezet onderwijs naar 
scholen in Lelystad die hiervoor zijn ingericht (autistisch spectrum). Onderzocht 
wordt wat hier de reden van is. De regiowethouders willen deze uitstroom keren; dit 
heeft namelijk ook gevolgen voor het budget. De afrekening van de budgethoudende 
gemeente Hoorn wordt binnenkort verwacht. Bij overschrijding wordt de raad 
geïnformeerd. N.a.v deze actieve informatie wordt gevraagd naar het aantal art. 5 
kinderen in de gemeente Medemblik. Deze vraag wordt schriftelijk beantwoord. 
- De wethouder zal schriftelijk reageren op de vraag van CU naar de omvang van het 
aantal ‘thuiszitters’. 
    

07.a PAUZE 
 

08 Presentatie  Taalhuis  (aanpak laaggeletterdheid) (portefuillehouder J. Fit) 
 
Mevr. Woudenberg (coördinator Taalhuis West-Friesland) informeert de commissie 
met een presentatie (bijlage 1) over de aanpak van laaggeletterdheid in West-
Friesland.   
Naar aanleiding van vragen van de commissie antwoordt mevr. Woudenberg als 
volgt:  
Het Taalhuis overkoepelt en coördineert alle initiatieven en activiteiten mbt 
laaggeletterdheid. De bibliotheek ontwikkelt materiaal en biedt dit aan. De rollen van 



Taalhuis en de bibliotheek zijn afgestemd. De training van vrijwilligers omvat 4 
dagdelen met materiaal van de St Lezen en Schrijven. De vrijwilliger leert om te gaan 
met het  materiaal. Er zijn meerdere cursussen voor verschillende soorten 
vrijwilligers. Dyslexie is vaak een gevolg van laaggeletterdheid. De GGD, maar ook 
wijkteams , verwijzen door naar het Taalhuis. Ook via perspublicaties en presentaties 
bij instellingen worden de activiteiten van het taalhuis bekend gemaakt. Gebleken is 
dat 25 % van de leerlingen op het VO een leesachterstand hebben. Er is hiervoor op 
de basisschool aandacht, bijvoorbeeld met extra ondersteuning en projecten met 
leerlingen die achterblijven, maar het VO heeft hier minder zicht op. Na de start 
anderhalf jaar geleden worden nu in totaal 160 trajecten laaggeletterdheid 
uitgevoerd (cursisten).   
De voorzitter dankt mevr. Woudenberg voor de informatie. 
 

09 Benoeming lid Raad van Toezicht Stichting Openbaar Onderwijs Present (IVR-16-
04644) (portefeuillehouder J. Fit) 
 
De heer Wering (Afdelingshoofd Maatschappelijk beleid) verzoekt het woord te 

mogen hebben voorafgaand aan de bespreking i.v.m. met de vertraagde aanlevering 

van het raadsvoorstel. De heer Wering constateert dat het raadsvoorstel ruim een 

half jaar na ontvangst van de brief van St Present aan de raad is aangeboden. Hij wijt 

dit aan de personele omvang van de afdeling Maatschappelijk beleid. De gemeente 

Medemblik zit laag in de formatie. Hij verwijst naar het fusieverleden van de 

gemeente en merkt op dat inspelen op de nieuwe situatie tijd kost. De voorzieningen 

in de 17 kernen vragen veel tijd evenals participatie door dorpsraden. Als voorbeeld 

noemt hij de natuurspeeltuin Wognum.  Ook het uitvoeren van de gevraagde 

bezuinigingen kost veel (onderhandel) tijd. De afdeling moet met zeven loyale  en 

gemotiveerde medewerkers 15 beleidsterreinen bedienen. Dit gaat niet. Er is een 

structureel tekort aan uren. Dit is een schijnbaar onbespreekbaar onderwerp 

geworden met de raad. Er is weliswaar budget voor organisatieontwikkeling, maar dit 

mag niet aangewend worden voor regulier werk. Dus rest de heer Wering niets 

anders dan keuzes te maken en dit voorleggen aan de raad. Hij zal niet accepteren 

dat medewerkers ziek thuis komen te zitten. De eerst haalbare vergadering voor 

agendering van dit voorstel was de raadsvergadering van september. Het voorstel is 

echter onderaan de stapel gekomen bij het stellen van prioriteiten en de 

zomervakantie. Toen resteerden nog twee raadsvergaderingen, maar daar kwam een 

zwangerschapsverlof tussen. Bovendien is de prioriteit gelegd bij de 

vervoersvoorziening nieuwkomers. Hij is hier niet trots op, maar gezien de 

werkomstandigheden is dit onvermijdelijk. Er mogen fouten worden gemaakt. Er is 

steeds geprobeerd alle ballen in de lucht te houden, maar dat lukt niet meer. Hij is 

blij dat hij van het college nu de gelegenheid heeft gekregen te komen met een plan 

voor een structurele aanpak. 

Op vragen van de commissie antwoordt wethouder Fit als volgt: 
Affiniteit met het onderwijs is een selectiecriterium geweest bij de 
selectieprocedure. Voorafgaand aan de selectie heeft het bestuur de gevraagde 
deskundigheid in beeld gebracht en daarop is geworven en geselecteerd.  



Wethouder Fit is blij met het betoog van de heer Wering, want er is sprake van een 
lastige situatie binnen de afdeling die maakt dat het college regelmatig 
geconfronteerd wordt met fouten. Zij deelt de mening van de heer Wering dat dit 
moet kunnen. De voorzitter is van mening dat dit onderwerp niet past bij het 
raadsvoorstel en wellicht een aparte bespreking behoeft. De fractie CU merkt op dit 
onderwerp graag op een ander moment te willen bespreken. Op een vraag naar het 
meesturen van de CV van het nieuwe lid van de Raad van toezicht, wordt opgemerkt 
dat dit gebeurt  om de raad inzicht te geven in de achtergronden van de kandidaat. 
Daarmee krijgt de formele  wettelijke taak van de raad wat meer inhoud. Anderzijds 
is er inderdaad sprake van een goedkeuring achteraf. De wethouder heeft met het 
bestuur gesproken voor de zomervakantie 2016, toen was de toetreding tot de Raad 
van Toezicht al een feit. In feite betreft het een melding. Dit was de tweede keer dat 
de wethouder te maken kreeg  zo’n benoeming en er is in het gesprek gewezen op de 
late toezending van de brief. 
De voorzitter concludeert dat het raadsvoorstel in de meningvormende vergadering 
geagendeerd kan worden. 
 

10 Rvs Beleidsplan Sociaal domein 2017-2018 (IVR-16-04700) (portefeuillehouder H. 
Nederpelt) 
 
Opvragen van de commissie wordt door of namens de wethouder als volgt 
geantwoord: 
Een overzicht van respijtzorg is een actiepunt voor dit jaar, waarover de raad wordt 
geïnformeerd. Wie verantwoordelijk is  voor (bekostiging van) het 
schoolmaatschappelijk werk en project ‘Koploper in de school’ (het college of  de 
raad) wordt schriftelijk beantwoord. In tegenstelling tot de kernconsulent richt het 
wijkteam zich vooral op initiatieven binnen het sociaal domein om de eigen kracht 
van de inwoners te versterken en langer thuiswonen mogelijk te maken. Een buurt 
BBQ is geen taak voor een wijkteam. Initiatieven in de week van de eenzaamheid of 
hulp voor pleegzorgouders kunnen wel onderwerp voor een wijkteam zijn. De 
prioriteiten worden per wijk gesteld, afhankelijk van de sociale structuur kern of wijk.  
De innovatieagenda loop, na een aarzelende start,  goed; er zijn inmiddels zo’n 16 
initiatieven gemeld met name van inwoners. Eind van de maand beoordeelt een 
commissie de aangemelde initiatieven. De wethouder is blij met de respons op de 
enquête naar jeugdzorg van 10%, dit geeft belangrijke informatie. Er zijn regelmatig 
onderzoeken naar de resultaten in het sociaal domein. De informatie uit deze 
onderzoeken wordt gebruikt voor verbeteringen. Zo vindt er na 2 jaar een evaluatie 
plaats, waarvan de informatie naar de raad gaat, evenals tussentijdse rapportages. Er 
wordt geen onderscheid gemaakt tussen uitslagen Jeugdhulp van ouders van 
kinderen ( < 12 jaar) en jongeren 12 – 23, omdat het rijk dit voorschrijft.  Er is 
geregeld overleg tussen de gemeente en zorgpartners met name over de inrichting 
van administratieve processen en de facturering. Dit overleg vindt regionaal plaats 
met zg ‘overlegtafels’. Een kwart van de jeugdigen voelt zich niet serieus genomen. 
Dit signaal wordt opgepakt met trainingen en aanvulling van het team met externe 
deskundigheid. Nieuw is dat ook de gemeente meepraat over de zorgverlening.Dit is 
voor sommige cliënten wennen. Het stoppen van de maaltijdvoorziening door Crea-
catering met heeft zover bekend niet tot klachten geleid binnen de gemeente. Een 



vraag naar wanneer Passend onderwijs wordt geëvalueerd met de betrokkenen, 
wordt schriftelijk beantwoord (door pfh Fit). Er zijn met alle drie corporaties 
prestatieafspraken gemaakt over huisvesting en het sociaal domein. Het extra geld 
dat het rijk voor arme gezinnen en ouderen in de bijstand zal, indien dit de gemeente 
bereikt, via de raad worden bestemd, eventueel door het verhogen van de 
subsidieplafonds. 
Over het toekomstbestendig maken van de wijkteams en het sociaal domein wordt 
opgemerkt dat dit gebeurt door voortdurend te evalueren en door de  wijkagenda’s 
op te stellen. Zo worden de wijkteams steeds aangepast aan de gesignaleerde 
behoefte. 
Over dreigende wachtlijsten bij Wmo en Jeugdhulp wordt opgemerkt dat dit met 
name Jeugdhulp zou kunnen betreffen, maar dat er geen acute problemen worden 
verwacht met betrekking tot de zorgcontinuïteit. 
De voorzitter concludeert dat het raadsvoorstel in de meningvormende vergadering 
geagendeerd kan worden. 
 

11 Verordening Maatschappelijke Ondersteuning 2017 (IVR-16-04536) 
(portefeuillehouder H. Nederpelt) 
 
Wethouder Nederpelt licht toe dat recent gebleken is dat artikel 8 van de 
voorliggende verordening op grond van een uitspraak van de Raad van Beroep 
anders geformuleerd dient te worden. De nieuwe  tekst van artikel 8 wordt 
uitgereikt. Deze wijziging zal vòòr de meningvormende commissie incl. de 
opmerkingen van J. de Vries in de voorliggende verordening worden opgenomen. 
Opgemerkt wordt dat er meer onvolkomenheden in het raadsvoorstel zijn, zo zijn de 
raadsvoorstellen op meerdere plekken niet ingevuld . Geantwoord wordt dat de 
formulering van het besluit in overleg met de juridische afdeling is gebeurd.  
De zinsnede ‘bij nadere regeling’ is geen verwijzing naar het beleidsplan, maar naar 
de beleidregels die het college vaststelt. 
De voorzitter concludeert dat het raadsvoorstel in de meningvormende vergadering 
geagendeerd kan worden. 
 

12 Verordening Jeugdhulp 2017 (IVR-16-04535) (portefeuillehouder H. Nederpelt) 
 
Over de advisering door de adviesraad wordt opgemerkt dat naar aanleiding van een 
eerste advies van de adviesraad, dit advies heeft geleid tot een aanpassing van de 
verordening, waarna de adviesraad in tweede instantie akkoord is gegaan met de 
verordening. 
Op de vraag naar aanleiding van artikel 5 lid 5, over wie bepaalt of een voorziening 
van gelijke kwaliteit is, wordt geantwoord dat dit door de betreffende 
jeugdhulpverleners gebeurt, maar ook door de Inspectie jeugdhulp. Indien er twee 
passende, kwalitatief gelijke, voorzieningen zijn wordt voor de goedkoopste gekozen.  
De commissie wordt schriftelijk geïnformeerd over de pilot ‘stem van de cliënt’ van 
het ministerie.   
De voorzitter concludeert dat het raadsvoorstel in de meningvormende vergadering 
geagendeerd kan worden. 
 



13 Sluiting 
 


